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     PROTOKÓŁ  Nr XIV/16 

z sesji Rady Miejskiej w Bobolicach 

z dnia 23 marca 2016 roku odbytego 

w sali konferencyjnej Urzędu Miejskiego w Bobolicach 

 

Na stan 15 radnych na sesji przy podejmowaniu uchwał obecnych było 13 radnych 

(nieobecni: M. Sikora, M. Walaszczyk). 

Obrady rozpoczęły się o godzinie 1000 i  trwały do godz. 1320  

W sesji udział wzięli: 

• Radni Rady Miejskiej w  Bobolicach,    

• Pani Mieczysława Brzoza –burmistrz Bobolic,  

• Pani Grażyna Wiater – zastępca burmistrza, 

• Pan Krzysztof Dziadul –sekretarz gminy, 

• Pani Beata Sempołowicz– skarbnik gminy,  

• Pani Bożena Sobańska –- 1Radca prawny UM 

Dyrektorzy i kierownicy jednostek organizacyjnych gminy: 

• Pani Monika Żemojtel – bibliotekarz M-GBP w Bobolicach,  

• Pani Jolanta Stępień – kierownik M-GOPS w Bobolicach,   

• Pani Inga Lewicka – kierownik ŚDS „Odnowa” i ŚŚ „Tafla”, 

• Pani Izabela Helman – dyrektor M-GOK w Bobolicach, 

• Pan Michał Pańczyszyn – Kierownik ZUKiO Bobolice,  

 

Zaproszeni goście:  

•  Sołtysi, 

• Jan Mokrzycki – Radny Rady Powiatu, 

• Kamil Jesionowski – Radny Rady Powiatu, 

• Jarosław Bączkowski – Radny Rady Powiatu,    

 

Sesję  Rady Miejskiej otworzył i prowadził Przewodniczący Rady Miejskiej Pan Marek 

Golas, który przywitał wszystkich przybyłych na obrady.  

Proponowany porządek obrad: 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie quorum. 

2. Przyjęcie protokołu z sesji Rady Miejskiej z dnia 28.01.2016r.  
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3.Wręczenie nagrody dla zwycięzcy eliminacji szkolnych klas IV-VI SP Bobolice                                

w Ogólnopolskim Turnieju Sprawności „Szkolny Skills Challenge” organizowanym przez 

Fundację Marcina Gortata MG 13 na zlecenie Ministerstwa Sportu i Turystyki „Stop 

zwolnieniom z Wf-u”.  

4. Sprawozdanie z działalności burmistrza w okresie między sesjami. 

5. Sprawozdanie z realizacji programu pomocy osobom zagrożonym eksmisją oraz realizacja 

programu „Odpracuj swój dług” w 2015 roku.  

6. Podjęcie uchwał  w sprawach: 

1) zmian w budżecie gminy na 2016 rok; 

2) zmieniająca uchwałę w sprawie ustalenia inkasentów pobierających podatek od 

nieruchomości, podatek rolny, leśny, opłatę od posiadania psów oraz opłatę targową  

i miejscową na terenie gminy Bobolice;   

3) przyjęcia Projektu założeń do planu zaopatrzenia w ciepło, energię elektryczną i paliwa 

gazowe dla gminy Bobolice na lata 2015-2030;  

4) wyrażenia zgody na odstąpienie od obowiązku przetargowego trybu zawarcia umowy 

dzierżawy nieruchomości stanowiących własność Gminy Bobolice;  

5) ustalenia opłat brutto za korzystanie z cmentarzy i urządzeń cmentarnych na cmentarzach 

komunalnych Gminy Bobolice;  

6) uchwalenia zmiany studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego 

gminy Bobolice dla obszaru położonego w obrębie ewidencyjnym Porost;  

7) przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego 

części miasta Bobolice pod potrzeby utworzenia podstrefy specjalnej strefy ekonomicznej 

przy ul. Kolejowej;  

8) wyrażenia zgody na dokonanie darowizny nieruchomości stanowiących własność Gminy 

Bobolice;  

9) wyznaczenia Burmistrzowi Bobolic działań polegających na utworzeniu na terenie miasta 

Bobolice Strefy Aktywności Gospodarczej;  

10) przyjęcia programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności 

zwierząt na terenie Gminy Bobolice w 2016 roku; 

11) udzielania i rozliczania dotacji dla niepublicznych: szkół, przedszkoli, zespołów 

wychowania przedszkolnego i punktów przedszkolnych prowadzonych na terenie Gminy 

Bobolice oraz trybu i zakresu kontroli prawidłowości ich wykorzystania;  

12) zmieniająca uchwałę w sprawie ustalenia regulaminu targowiska rolno-spożywczego                      

w Bobolicach przy ul. Dworcowej;  

13) zmiany Uchwały Nr IV/30/15 Rady Miejskiej w Bobolicach z dnia 30 stycznia 2015r.                   

w sprawie nadania statutu Miejsko – Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Bobolicach;  



 3 

7. Trybuna sołecka. 

8. Trybuna obywatelska. 

9. Zapytania, interpelacje i postulaty radnych.  

10.Zakończenie obrad. 

 

Pani Burmistrz Mieczysława Brzoza poprosiła o wprowadzenie do porządku obrad dwóch 

projektów uchwał: 

1) projekt uchwały w sprawie w sprawie wskazania wstępnego miejsca lokalizacji nowych 

przystanków komunikacyjnych na terenie gminy Bobolice jako 14 projekt uchwały. 
Radni jednogłośnie 13 głosami „za” przyjęli wprowadzoną zmianę do porządku obrad.   

 

2) projekt uchwały zmieniający uchwałę Nr XII/110/15 z dnia 28 grudnia 2015 r. w sprawie  

przyjęcia „Planu gospodarki niskoemisyjnej dla Miasta i Gminy Bobolice”, zrealizowanego 

na podstawie umowy z dn. 23.02.2015 r. współfinansowanego ze środków Programu 

Operacyjnego Infrastruktura i Środowisko, nr wniosku: 2/POIiŚ/9.3/2013/NFOŚiGW/287 

jako 15 projekt uchwały.  

Radni jednogłośnie 13 głosami „za” przyjęli wprowadzoną zmianę do porządku obrad.   

 

Ad. 2. Przyjęcie protokołu z XIII sesji Rady Miejskiej w Bobolicach                          

z dnia 28 stycznia 2016 roku.  

Przewodniczący Rady Miejskiej Pan Marek Golas stwierdził, że protokół              

z XIII sesji Rady Miejskiej w Bobolicach odbytej w dniu 28 stycznia 2016 roku był wyłożony 

do wglądu w Biurze Rady Miejskiej w Bobolicach w pokoju nr  24, jak i w dniu dzisiejszym 

na sali obrad. Poinformował, iż do chwili obecnej nie wniesiono uwag oraz zaproponował 

przyjęcie protokołu z XIII sesji Rady Miejskiej w Bobolicach bez odczytywania.  

 

Protokół z XIII sesji Rady Miejskiej w Bobolicach został przyjęty przez radnych 

jednogłośnie 13 głosami „za”.  

 

 

Ad. 3. Wręczenie nagrody dla zwycięzcy eliminacji szkolnych klas IV-VI SP 

Bobolice w Ogólnopolskim Turnieju Sprawności „Szkolny Skills 

Challenge” organizowanym przez Fundację Marcina Gortata MG 13 na 

zlecenie Ministerstwa Sportu i Turystyki „Stop zwolnieniom z Wf-u”.  
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Głos zabrała Pani Renata Kowalska Dyrektor Szkoły Podstawowej im. Henryka Sienkiewicza 

w Bobolicach. Pani Dyrektor powiedziała, że jest niezmiernie miło, że na sesji Rady 

Miejskiej zostanie wręczona nagroda uczniowi Bartkowi Szlachciakowi Szkoły Podstawowej 

w Bobolicach za wysiłek sportowy, za umiejętności, które były niezwykle ważne w tym 

przedsięwzięciu. Całym sprawcą zamieszania sportowego, przedsięwzięcia i akcji był Pan 

Cezary Sierzputowski. Szkoła Podstawowa im. Henryka Sienkiewicza w Bobolicach została 

zaproszona do udziału w projekcie Szkolny Skills Challenge  „Mierz wysoko” organizowanej 

przez Fundację Marcina Gortata MG 13. Spotkanie dla uczniów naszej szkoły odbyło się 04 

listopada 2015 roku o godzinie 8.00 na Hali Widowiskowo- Sportowej na ulicy Głowackiego 

7b-c w Bobolicach.  

Fundacja jest organizatorem i wykonawcą projektu na zlecenie Ministerstwa Sportu  

i Turystyki „Stop zwolnieniom z WF- u”. Akcja organizowana jest w 50 szkołach w kraju 

każdego roku. Projekt Szkolny Skills Challenge „Mierz wysoko” jest projektem mającym na 

celu pokazanie dzieciom, że dzięki codziennej gimnastyce, uczęszczaniu na szkolne zajęcia 

sportowe każde z nich rozwija się sportowo, co w przyszłości może potęgować osiągnie 

sukcesów i to nie tylko sportowych. 

Wybranych 30 uczniów z klas IV- VI pokonywało specjalnie przygotowany tor przeszkód, 

który składał się z elementów koszykówki, piłki nożnej i ręcznej oraz gimnastyki. Pokonanie 

tego toru w jak najszybszym czasie miało decydujące znaczenie. Uczeń naszej szkoły Bartosz 

Szlachciak z klasy VB uzyskał najlepszy czas spośród 30 uczestników naszej tj. 27 sekund. 

Zakwalifikował się również do piątki najlepszych uczestników spośród wszystkich szkół 

biorących udział projekcie w 2015 r. uzyskując rzeczową nagrodę. Nagrodą główną, dla 

najlepszego zawodnika był wyjazd do Stanów Zjednoczonych na mecz NBA Marcina 

Gortata.  

Głos zabrał Pan Cezary Sierzputowski powiedział, że w 1979 roku opuścił Bobolice, tu się 

wychował, chodził do szkoły, kształtował się, później miał możliwość reprezentowania kilku 

klubów w ekstra klasie jako koszykarz – stąd sentyment do Bobolic. Obecnie Pan 

Sierzputowski pracuje w Służbie Więziennej i na dzień dzisiejszy ma możliwość 

reprezentować Fundację Marcina Gortata MG13, ale jednocześnie reprezentuje Dyrektora 

Okręgu Koszalińskiego Pana płk Piotra Warenika i Dyrektora Zakładu Karnego w Czarnem 

Pana płk Wojciecha Brzozowskiego. Od 5 lat pomagają indywidualnie chorym dzieciom, jest 

ich ponad 50-cioro. Spełniane są marzenia dzieci, opłacane są ich operacje, zakupują protezy. 

Marcin Gortat od 3 lat współpracuje z Panem Cezarym Sierzputowskim i za zasługi, 

wyróżnienia otrzymał propozycję wskazanie dwóch szkół, w których odbędzie się akcja „Stop 

zwolnieniom z WF- u”. Pierwsza to SP Bobolice, druga SP Turowo. Pan Sierzputowski złożył 

wielkie podziękowania dla Pani Burmistrz, Pani Dyrektor Szkoły Podstawowej, Dyrektora 
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Gimnazjum w Bobolicach oraz dla Pana Zbigniewa Rewkowskiego – osoba, która otworzyła 

wszystkie drzwi, wszystko przygotowała do ostatniego momentu, człowiek, który wertował 

cały Internet, przygotowywał wszystkie dzieci. Impreza zorganizowana na bardzo wysokim 

poziomie, zdjęcia ze spotkania Pan Sierzputowski pokazywał dziennikarzom z kraju, co było 

doskonalą promocją Gminy. W tym miejscu została otwarta paczka przekazana przez 

Fundację Marcina Gortata dla Bartka Szlachciaka, który był obecny na sesji wraz  

z rodzinami. W paczce znajdował się również list do Bartka od samego Marcina Gortata, 

który został odczytany przez Pana Sierzputowskiego. Następnie pokazano zawartość paczki, 

były to same wartościowe rzeczy w tym obuwie sportowe, dresy, piłki itp., o wartości 

powyżej 2 tys. zł. Nagrody przekazano na ręce Bartka Szlachciaka, zrobiono wspólne 

pamiątkowe zdjęcie.  

Pani Renata Kowalska powiedziała, że podczas rozgrywek dzieci dawały z siebie wszystko, 

radziły sobie bardzo dobrze, a to przede wszystkim dzięki wuefistom, którzy dbają, by rozwój 

sportowy dzieci był wszechstronny, stąd dzieci mogły poradzić sobie z różnymi zadaniami. 

Pani Dyrektor skierowała podziękowania do opiekuna zwycięskiego zawodnika Pana 

Zbigniewa Rewkowskiego – za przygotowania, za to, że cały czas był i pomagał  

w przygotowaniach – oraz dla Pana Cezarego Sierzputowskiego, że z sentymentem pomyślał 

o szkole w Bobolicach.  

Pan C. Sierzputowski powiedział, że spodobały się Bobolice organizatorom, a Marcin Gortat 

organizuje co roku kamp dla dzieci chorych i dla dzieci zdrowych niesamowicie 

uzdolnionych. Koszt takiego kampu to około 40-50 tys. zł. Dla promocji miasteczka i takiej 

hali jaką mają Bobolice, a nie mają Koszalin, Szczecinek i wiele innych miejscowości, to jest 

zaszczyt. Jeżeli Marcin Gortat - a takie są rozmowy – chciałby zorganizować taki kamp, to 

będzie to bardzo duże przeżycie dwudniowe. Jeżeli będzie taka możliwość to Pan Cezary 

Sierzputowski będzie pierwszą osobą, która przyjedzie do Pani Burmistrz i powie o tym 

przedsięwzięciu.  

Głos zabrała Pani Burmistrz Mieczysława Brzoza – podziękowała Panu Cezaremu 

Sierzputowskiemu za to, że współpracujemy jako Gmina z człowiekiem o wielkim sercu, 

cieszy się, że było dane organizować właśnie tą akcję. Pani Burmistrz wie, że to co 

powiedział Pan C. Sierzputowski w zakresie dalszych działań będzie traktowane poważnie,  

a to co robi jest na najwyższym poziomie. Gmina dała się poznać jako też poważny partner 

i jesteśmy otwarci na zorganizowanie kampu. Podziękowania zostały także skierowane do 

Pani Dyrektor Kowalskiej i Pana Rewkowskiego. Na zakończenie swojej wypowiedzi Pani 

Burmistrz wręczyła gratulacje dla rodziców Bartka.  

Pan Zbigniew Rewkowski pogratulował Bartkowi takiego sukcesu. 
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Przewodniczący Rady ogłosił 5-cio minutową przerwę.    

 

Ad. 4. Sprawozdanie z działalności burmistrza w okresie między sesjami.   

Sprawozdanie przedstawiła Pani Burmistrz Mieczysława Brzoza:  

(ostatnia sesja 28.01.2016 r.) 

• Szkolnictwo zawodowe na bazie szkoły NAUTA w Bobolicach – gmina wspiera szkołę, 

zależy nam by szkoła rozwijała się, szkoła jest szansą dla naszej młodzieży. W roku 

szkolnym 2016/2017 na bazie szkoły Nauta będą utworzone trzy nowe kierunki: 

szwaczka, rolnik i spawacz. Pani Burmistrz zwróciła się z prośbą o rozpowszechnianie tej 

informacji;  

• Telewizje regionalne GAWEX ze Szczecinka i MAX z Koszalina w Bobolicach –  

w roku 2013 i 2014 była budowana sieć (światłowód), pokładane były nadzieje, że 

telewizja GAWEX zacznie działać w Gminie, ale jakoś nie spieszy się, choć deklarują, że 

wejdą w Gminę i będą sprzedawać telewizję regionalną i Internet. W okresie 

międzysesyjnym u Pani Burmistrz był Prezes Telewizji MAX, co okazało się, że za około 

2 miesiące wejdą z okablowaniem i dostępnością telewizji kablowej MAX z Koszalina. 

Jest podpisana umowa z Prezesem Spółdzielni Mieszkaniowej „Jutrzenka”. Mieszkańcy 

tej spółdzielni będą mieli dostępność do tej telewizji. Przy okazji Prezes wspomniał  

o monitoringu centrum miasta. Potrzeby Gmina ma i myśli o tym. Obecnie będą 

doprojektowywane, na koszt Telewizji MAX, końcówki sieci, która ma zapewnić 

monitoring w centrum miasta z tarasem widokowym i Urzędem Miejskim. W każdej 

chwili będzie można zamontować kamery, które oczywiście byłyby na koszt Gminy więc 

możliwości techniczne będą; 

• Dyrektor MGOK I. Helman od 8 lutego br. – Pani Burmistrz powiedziała, że po raz 

pierwszy gościmy na sesji Panią Izabelę Helman Dyrektor Miejsko – Gminnego Ośrodka 

Kultury w Bobolicach, która przystąpiła do konkursu ogłoszonego przez Burmistrza 

Bobolic. 8 lutego została zatrudniona na stanowisku Dyrektora, Pani Burmistrz życzyła 

wielu sukcesów w realizacji swoich planów, satysfakcji z pracy; 

• Zebrania sprawozdawczo -  wyborcze w jednostkach OSP w okresie od 16 stycznia  do 

13 lutego; podsumowanie funkcjonowania druhów strażaków, wyposażenia, analiza 

udziału w akcjach, ocena pracy zarządu, wybory nowych władz na kadencję 2016-2021;  

• 19.03.2016 r. Zjazd Miejsko Gminny ZOSP RP, podsumowanie pracy Zarządu Oddziału 

M-G oraz  Komendanta Gminnego ds. ochrony p/poż oraz wybór nowych władz na lata 

2016-2021 Prezes I. Bednarczyk, Komendant Miejsko-Gminny ds.ppoż. J. Wójcik;  
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• Starania w zakresie włącznie przebudowy drogi powiatowej Świelino-Grzybnica  

w włączeniem do DK 11 finansowanego z ZIT-u, niezależnie od powyższego 

prowadziłam rozmowy ze starostą koszalińskim, w wyniku których udało mi się 

przekonać starostę do tego, by nie rezygnować z opracowania projektu budowlanego 

łącznie z pozwoleniem na budowę. Tak więc starostwo rozpoczęło prace w zakresie 

opracowania projektu budowlanego, obecnie jest w trakcie przygotowywania decyzja 

środowiskowa niezbędna do uzyskania pozwolenia na budowę drogi. Jeśli mimo naszych 

usilnych starań nie będzie finansowania budowy z ZIT ta droga powiatowa będzie 

realizowana etapami w poszczególnych latach, dlatego pozwolenie na budowę jest tu 

niezbędne żeby starać się o środki zewnętrzne, koniecznie trzeba  mieć projekt 

budowlany; 

• Działania w zakresie Strefy Aktywności Gospodarczej i podstrefy SSSE; projekt 

uchwały w sprawie przystąpienia do opracowania mmzp, jesteśmy też na etapie 

opracowywania koncepcji podziału działki pod potrzeby przyszłych inwestorów.  

Podejmujemy ryzyko i mimo ciągłych zmian wytycznych, które są dla nas coraz bardziej 

niekorzystne - nie czekamy na ostateczne zapisy Strategii ZIT, bo kolejne czekanie, 

nawet w przypadku pozytywne dla nas rozstrzygnięcia - może spowodować, z kolei, że 

nie zdążymy ze złożeniem wymaganych dokumentów. Tak więc uważam, iż obecne 

nasze myślenie ryzyko jest bardziej uzasadnione niż odwlekanie w czasie podjęcia 

ważnych dla sprawy uchwał, które muszą być podjęte, byśmy mogli przystąpić do 

przygotowywania  tych dokumentów; 

• Sporo czasu zabrało mi oraz Kierownik MGOPS przygotowanie do jak najlepszego, 

przemyślanego pod każdym względem wprowadzenia w Gminie Programu 500+  

(wypłata  świadczenia wychowawczego). Uważam, że jesteśmy jako samorząd dobrze 

przygotowani do tego realizacji zadania; 

• Podsumowałam też razem z partnerami funkcjonującego u nas Programu BKDR - 

mamy przygotowane wnioski, by systematycznie udoskonalić ten program, który cieszy 

sie zainteresowaniem rodzin z trojgiem i więcej dziećmi. Obecnie mamy wydanych 358 

kart, brakuje nam sklepów spożywczych zarówno w mieście jak i na wsiach (mamy 

dotychczas tylko jednego takiego partnera sklep Pani Bawoł w Krępie, który oferuje 

artykuły spożywcze) prowadzimy więc dalsze działania w stosunku do właścicieli 

sklepów spożywczych by ich jednak zachęcić. Obecni Partnerzy są aktywni, bardzo ciepło 

wypowiadają się o tym naszym pomyśle, zwrócili uwagę na pewnego rodzaju brak 

odwagi zwłaszcza dzieci do pokazani Karty - pamiętajmy BKDR absolutnie nie ma 

związku z sytuacją materialną rodziny, nie jest wyznacznikiem biedy, a tylko ilością 

dzieci w rodzinie;  
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• Wyniki sondy nt. utworzenia województwa środkowopomorskiego – sonda była dostępna 

na stronie internetowej gminy. Zdecydowana większość głosów była za utworzeniem 

województwa środkowopomorskiego. Obecnie temat nie jest aktualny ponieważ 

odstąpiono od utworzenia województwa środkowopomorskiego; 

• Pracujemy nad koncepcją budowy żłobka. Uruchomienie nie wcześniej jak od stycznia 

2018 r., są różne pomysły i koncepcje. Po analizie kosztowej i uzasadnionej decyzji 

informacje zostaną przekazane. Prace nad koncepcją żłobka trwają, bo w 2017 roku  

w styczniu przymierzamy się do złożenia wniosku „Maluch” o dofinansowanie budowy; 

•  Rekrutacja do przedszkola w Bobolicach na rok szkolny 2016/17 – brakuje miejsc  

w przedszkolu ponieważ wszystkie 6-latki pozostały w zerówce i w związku z tym nie ma 

miejsca dla dzieci 3-letnich (28 dzieci trzyletnich). Gmina ma obowiązek zapewnić 

miejsca wszystkim 6,5,4-latkom i to Gmina spełnia. Natomiast nie ma obowiązku dla 3-

latków, dla których brakuje miejsc. Pomieszczenia są wykorzystane maksymalnie, trwają 

jeszcze działania by pomyśleć o tych dzieciach by mogły uczęszczać do przedszkola; 

• 6 marca 2016r. IX Powiatowy Halowy Turniej Piłki Nożnej jednostek OSP -  

8 drużyn wzięło udział, dziękuję Przewodniczącemu Rady M. Golasowi  

i Wiceprzewodniczącemu I. Bednarczykowi za godne reprezentowanie Gminy; 

• 8 marca 2016r. w MGOK piękne, sympatyczne spotkanie z okazji Dnia Kobiet - 

koncert pn. „Nie tylko dla Pań" dziękuję Pani Dyrektor i pracownikom MGOK za 

organizację tego jak było widać po frekwencji potrzebnego spotkania; 

• 11 marca 2016r. Powiatowy Dzień Sołtysa w Koszalinie zorganizowany przez 

Powiatowe Stowarzysz Sołtysów - piękne logo (coś nowego), ciekawa prezentacja strony 

internetowej Stowarzyszenia, miła atmosfera - dziękuję tym sołtysom, którzy byli obecni 

na Forum i organizatorom, wśród których jak wiemy są sołtysi Gminy Bobolice   

H. Obławska i T. Lisowski - eleganckie prowadzenie całości spotkania; 

•   13 marca 2016r. XII Morsowanie na Rajskiej Plaży w Poroście - dziękuję 

organizatorom: K. i H. Stoltman, dyrektor oraz pracownikom MGOK - pogoda dopisała, 

humory też - warta kontynuacji impreza konkretnie promuje Gminą i Kąpielisko Rajska 

plaża w Poroście;  

• 21 marca 2016r.  posiedzenie Rady Muzealnej – Rada podsumowała swoja 5-letnią 

kadencją; 

•  22 marca 2016r. na zaproszenie Burmistrza, Dyrektor MGOK i Kierownika Muzeum,  

w galerii muzeum odbyło się spotkanie ze Starostą i Wicestarostą Koszalińskim, 

wiceprzewodniczącym Rady Powiatu koszalińskiego z udziałem dwóch pozostałych 

naszych radnych powiatowych: prezentacja muzeum, podziękowanie za dotację 10 tys. zł 
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przekazaną w 2015 r. staraniem naszych radnych na doposażenie tej jedynej w powiecie 

instytucji muzealnej, rozmowy na temat dalszego finansowania ze środków powiatu + 

Patronat Starosty, to prestiżowa i bardzo ważna dla naszego Muzeum sprawa; 

• Konkurs na dyrektora ZUKiO : w terminie do 10 marca wpłynęło 5 ofert, w tym trzy  

z naszej gminy. Po I etapie postępowania, do II etapu komisja zakwalifikowała trzy 

kandydatury, w tym jedną z naszej gminy. Po drugim etapie komisji zaproponowała 

Burmistrzowi najlepszego wg komisji kandydata, którym został Pan Leszek Karbowski - 

od urodzenia mieszkaniec naszej gminy zamieszkały w Kurowie. Od 2 maja 2016r. 

obejmie stanowisko Dyrektora ZUKiO. W tym miejscu Pani Burmistrz podziękowała 

Panu Michałowi Pańczyszynowi, który obecnie zarządza ZUKiO na czas nieobecności 

Dyrektora; 

• Mamy opracowaną koncepcje adaptacji części targowiska przy ul. Tylnej na potrzeby 

parkingu, w maju br. ZUKiO przeprowadzi prace adaptacyjne, powstanie 31 miejsc 

parkingowych w tym 2 na potrzeby osób niepełnosprawnych. Zostanie również 

wydzielone miejsce dla handlujących, ale ze znacznie mniejszą powierzchnią; 

• Aktualnie przeprowadzane są kontrole umów na odbiór nieruchomości 

niezamieszkałych (sklepy, punkty usługowe) w mieście i na wsiach - do koszy ulicznych 

składowane są odpady z niektórych sklepów. Na 17 skontrolowanych podmiotów w 

trzech przypadkach kontrolujący stwierdzili brak umów na odbiór odpadów pochodzących 

z prowadzonej działalności; 

• Zebrania sołeckie w okresie od 01 marca do 7 kwietnia 2016 roku zaplanowałam 

organizację 10 takich spotkań. Do dnia dzisiejszego spotkałam się z mieszkańcami  

7 sołectw. Pozostałe 10 odbędą się w okresie letnim; 

• Gratulacje dla nowej Pani Sołtys – z funkcji sołtysa w sołectwie Chmielno zrezygnował 

Pan Tomasz Dygas wobec czego 1 marca br. odbyły się wybory nowego sołtysa, którym 

została wybrana Pani Justyna Terlecka. Pani Burmistrz wręczyła gratulacje z okazji 

wyboru na te stanowisko;  

 

Ad. 5. Sprawozdanie z realizacji programu pomocy osobom zagrożonym 

eksmisją oraz realizacja programu „Odpracuj swój dług”  

 

Sprawozdanie z zakresu Miejsko – Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej przedstawiła Pani 

Kierownik Jolanta Stępień. Sprawozdanie stanowi załącznik do protokołu.  
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Pan Michał Pańczyszyn Kierownik ZUKiO przedstawił sprawozdanie z zakresu programu 

„Odpracuj swój dług”. Informacje stanowią załącznik do protokołu.  

 

 

Ad. 6. Podjęcie uchwał w sprawach: 

Projekty uchwał przedstawił przewodniczący Rady Miejskiej Pan Marek Golas.  

 

1) w sprawie zmian w budżecie gminy na 2016 rok 

 
Wyjaśnień do projektu uchwały udzieliła Pani Beata Sempołowicz Skarbnik Gminy.  

 

Pan Zdzisław Strzelczak Przewodniczący Komisji Gospodarki Komunalnej, Finansów             

i Rozwoju przedstawił opinię Komisji. Stanowi załącznik do protokołu. 

 

Uchwała została podjęta jednogłośnie 13 głosami „za”,  
 

2) zmieniająca uchwałę w sprawie ustalenia inkasentów pobierających podatek od 

nieruchomości, podatek rolny, leśny, opłatę od posiadania psów oraz opłatę targową  

i miejscową na terenie gminy Bobolice.  

 

Wyjaśnień do projektu uchwały udzieliła Beata Sempołowicz Skarbnik Gminy.   

Na podstawie art.6b ustawy z dnia 15 listopada 1984r o podatku rolnym (Dz. U.  

z 2013, poz. 1381 ze zm.), art. 6 ust.8 ustawy z dnia 30 października 2002 roku o podatku 

leśnym (Dz. U. z 2013r.poz.465 ze zm.), art.6 ust.12 ustawy z dnia 12 stycznia 1991 roku  

o podatkach i opłatach lokalnych (Dz. U. z 2014r. poz.849 ze zm.) Rada Miejska  

w Bobolicach uchwałą Nr V/40/15 z dnia 30 marca 2015 roku zarządziła pobór podatku 

rolnego, leśnego, od nieruchomości od osób fizycznych, opłatę od posiadania psów, targowa           

i miejscową w drodze inkasa oraz wyznaczyła inkasentów i określiła wysokość 

wynagrodzenia  za inkaso. Z uwagi na wniosek rezygnacji z funkcji obecnego sołtysa 

sołectwa Chmielno i po dokonanych na marcowym zebraniu sołeckim  wyborach nowego 

sołtysa – wyznacza się nowego inkasenta dla sołectwa Chmielno. 

 

Pan Zdzisław Strzelczak Przewodniczący Komisji Gospodarki Komunalnej, Finansów                

i Rozwoju przedstawił opinię Komisji. Stanowi załącznik do protokołu. 

 

Uchwała została podjęta jednogłośnie 13 głosami „za”  
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Przewodniczący Rady ogłosił 10-cio minutową przerwę 

 

3) w sprawie przyjęcia Projektu założeń do planu zaopatrzenia w ciepło, energię 

elektryczną i paliwa gazowe dla gminy Bobolice na lata 2015-2030. 

    

Wyjaśnień do projektu uchwały udzielił Pan Lech Wonicki podinspektor ds. budownictwa.  

Podstawę prawną opracowania projektu założeń do planu zaopatrzenia w ciepło, energię 

elektryczną i paliwa gazowe dla Gminy Bobolice na lata 2015 – 2030 stanowi  

art. 19 ust. 1 ustawy z dnia 10 kwietnia 1997 r. – Prawo energetyczne  

(tekst pierwotny: Dz. U. z 1997 r. Nr 54, poz. 348, tekst jednolity: Dz. U. z 2006 r. Nr 89, 

poz. 625 ze zm.), zgodnie z którym wójt (burmistrz, prezydent miasta) opracowuje projekt 

założeń. Sporządza się go dla obszaru gminy co najmniej na okres 15 lat i aktualizuje co 

najmniej raz na 3 lata. 

Poza tym należy wskazać, że zgodnie z art. 18 ust. 1 wskazanej ustawy do zadań własnych 

gminy w zakresie zaopatrzenia w energię elektryczną, ciepło i paliwa gazowe należy:  

 - planowanie i organizacja zaopatrzenia w ciepło, energię elektryczną i paliwa gazowe na 

obszarze gminy; 

 - planowanie oświetlenia miejsc publicznych i dróg znajdujących się na terenie gminy; 

- finansowanie oświetlenia ulic, placów i dróg publicznych znajdujących się na terenie 

gminy,  co znalazło również swoje odzwierciedlenie w zapisach dokumentu. 

Ponadto, zgodnie z zapisami art. 7 ust. 1 pkt. 3 ustawy z dnia 8 marca 1990 r. o samorządzie 

gminnym (tekst pierwotny: Dz. U. z 1990 r. Nr 16, poz. 95, tekst jednolity: Dz. U. z 2001 r.   

Nr 142, poz. 1591 ze zm.), do zadań własnych gminy należy zaopatrzenie w energię 

elektryczną i cieplną oraz gaz. 

 

Pan Zdzisław Strzelczak Przewodniczący Komisji Gospodarki Komunalnej, Finansów                

i Rozwoju przedstawił opinię Komisji. Stanowi załącznik do protokołu. 

 

Uchwała została podjęta jednogłośnie 13 głosami „za”,  

 

4) w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od obowiązku przetargowego trybu 

zawarcia umowy dzierżawy nieruchomości stanowiących własność Gminy Bobolice.    

 

Wyjaśnień do projektu uchwały udzieliła Pani Burmistrz Mieczysława Brzoza. 
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 Wymienione w niniejszej uchwale działki stanowią własność Gminy Bobolice i były 

już przedmiotem umów dzierżawy zawartych na okres 3 lat. Wykorzystywane na cele 

rolnicze i  składowe. W chwili obecnej ci sami dotychczasowi dzierżawcy złożyli wnioski  

o ponowne ich wydzierżawienie. 

Zgodnie z  treścią art. 18 ust.2 pkt 9 lit. a ustawy z dnia 8 marca 1990 r. o samorządzie 

gminnym uchwała rady jest wymagana również w przypadku, gdy po umowie zawartej 

na czas oznaczony do 3 lat strony zawierają kolejne umowy, których przedmiotem jest 

ta sama nieruchomość. 

Natomiast z treści art.37 ust.4 ustawy z dnia 21 sierpnia 1997 r. o gospodarce 

nieruchomościami wynika obowiązek przeprowadzenia przetargu dla zawarcia umowy 

dzierżawy lub najmu na czas oznaczony dłuższy niż 3 lata lub na czas nieoznaczony. 

Przywołany przepis stanowi nadto, że rada może wyrazić zgodę na odstąpienie od 

przetargowego trybu zawarcia przedmiotowej umowy. 

 

Wobec powyższego Burmistrz Bobolic wnioskuje o wyrażenie zgody na odstąpienie od 

obowiązku przetargowego trybu zawarcia kolejnych umów a podjęcie uchwały  

w przedmiotowej sprawie uznać należy za uzasadnione. 

 

Pan Zdzisław Strzelczak Przewodniczący Komisji Gospodarki Komunalnej, Finansów                

i Rozwoju przedstawił opinię Komisji. Stanowi załącznik do protokołu. 

 

Uchwała została podjęta jednogłośnie 13 głosami „za”,  

 

5) w sprawie ustalenia opłat brutto za korzystanie z cmentarzy i urządzeń cmentarnych 

na cmentarzach komunalnych Gminy Bobolice.  

Wyjaśnień do projektu uchwały udzieliła Pani Burmistrz Mieczysława Brzoza. 

 

Jeżeli przepisy szczególne nie stanowią inaczej, organy stanowiące jednostek samorządu 

terytorialnego postanawiają o  wysokości cen i opłat albo o sposobie ustalania cen i opłat za 

usługi komunalne o charakterze użyteczności publicznej oraz za korzystanie              

z obiektów i urządzeń użyteczności publicznej jednostek samorządu terytorialnego. 

Zgodnie z art. 7 ust.1 pkt.13  do zadań własnych  gminy należy zaspokajanie zbiorowych 

potrzeb wspólnoty należy do zadań własnych gminy. W szczególności zadania własne 

obejmują sprawy cmentarzy gminnych; utrzymania gminnych obiektów i urządzeń 

użyteczności publicznej oraz obiektów administracyjnych. 
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Zmiana stawek opłat związana jest z nowym sposobem interpretacji zapisów w ustawie           

o cmentarzach i chowaniu zmarłych z 1959 roku oraz w rozporządzeniach dotyczących 

ustawy. Zmianie uległo nazewnictwo, rodzaje grobów i wymogi jakie powinny spełniać 

cmentarze i miejsca pochówku oraz sposób przechowywania zwłok.  

Głównym celem podjęcia nowej uchwały jest doprecyzowanie stawek opłat za korzystanie  

z cmentarzy i urządzeń cmentarnych na cmentarzach komunalnych Gminy Bobolice, do 

zgłaszanych uwag firm świadczących usługi cmentarne, mieszkańców gminy Bobolice. 

Wobec powyższego podjęcie  uchwały w przedmiotowej sprawie uznać należy za 
uzasadnione. 
Pani Burmistrz zwróciła się z prośbą do Kierownika ZUKiO, aby opisywać dokładnie  

i szczegółowo co wchodzi w skład opłaty, którą na fakturze ma dana osoba korzystająca  

z usług cmentarnych.    

 

Pan Zdzisław Strzelczak Przewodniczący Komisji Gospodarki Komunalnej, Finansów                

i Rozwoju przedstawił opinię Komisji. Stanowi załącznik do protokołu. 

 

Uchwała została podjęta jednogłośnie 13 głosami „za”,  

 

6) w sprawie uchwalenia zmiany studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania 

przestrzennego gminy Bobolice dla obszaru położonego w obrębie ewidencyjnym Porost.  

     

Wyjaśnień do projektu uchwały udzieliła Pani Magdalena Pachołek inspektor ds. gospodarki 

przestrzennej.  

Niniejszą uchwałę podejmuje się na podstawie art. 12 ust. 1 ustawy z dnia 27 marca 2003 r.  

o planowaniu i zagospodarowaniu przestrzennym (Dz. U. z 2015r. poz. 199 z późn. zm.). 

Na obszarze objętym opracowaniem gmina Bobolice posiada studium uwarunkowań  

i kierunków zagospodarowania przestrzennego gminy. Jednakże na obszarze tym nie 

przewidywano lokalizacji powierzchniowej eksploatacji kruszyw. Konieczne było zatem 

sporządzenie zmiany studium. 

Opracowanie zmiany studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania 

przestrzennego gminy Bobolice dla obszaru położonego w obrębie ewidencyjnym Porost 

podjęto na podstawie Uchwały Nr IV/32/15 Rady Miejskiej w Bobolicach z dnia30 stycznia 

2015r.Przedmiotem zmiany studium jest przeznaczenie jest przeznaczenie obszaru działek nr 

160, 161, 162, 163/1, 163/2, 163/3 i 165 w obrębie ewidencyjnym Porost, określonego  

w załączniku nr 2 i 3 do uchwały pod teren powierzchniowej eksploatacji kruszyw wraz  

z niezbędną infrastrukturą techniczną i komunikacyjną. 
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Zmiana studium zawiera ustalenia wynikające z art. 10 ustawy o planowaniu  

i zagospodarowaniu przestrzennym i został sporządzony z uwzględnieniem standardów  

w zakresie zakresu tekstu studium i rysunku, ustanowionych Rozporządzeniem Ministra 

Infrastruktury z dn. 28.04.2004r. w sprawie zakresu projektu studium uwarunkowań  

i kierunków zagospodarowania przestrzennego gminy (Dz. U. Nr 118, poz. 1233). 

Tryb sporządzania zmiany studium został przeprowadzony zgodnie z obowiązującą procedurą 

narzuconą art. 11 ustawy o planowaniu i zagospodarowaniu przestrzennym  

i spełnia obowiązujące w tym zakresie warunki. 

Projekt rysunku zmiany studium został sporządzony na kopii mapy, o której mowa w §5 ust. 

1 Rozporządzenia w sprawie zakresu projektu studium uwarunkowań i kierunków 

zagospodarowania przestrzennego gminy. 

Projekt zmiany studium był wyłożony do publicznego wglądu w dniach od 4 do 25 lutego 

2016r. Dyskusję publiczną nad przyjętymi w projekcie zmiany studium ustaleniami 

przeprowadzono w dniu 9 lutego2016r. Uwagi można było składać do dnia 17 marca 2016r. 

Do projektu zmiany studium nie wniesiono uwag w wyznaczonym terminie, a załącznik  

nr 4 do niniejszej uchwały stanowi obligatoryjne rozstrzygnięcie w sprawie ich rozpatrzenia.  

Ujednolicony tekst i rysunek studium, wymagane na podstawie §8 ust. 3 Rozporządzenia  

w sprawie zakresu projektu studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania 

przestrzennego gminy, stanowią odpowiednio załączniki nr 1, 2 i 3 do niniejszej uchwały. 

 

Ze względu na opracowanie punktowej zmiany studium wyłącznie dla terenu 

powierzchniowej eksploatacji kruszyw wraz z niezbędną infrastrukturą techniczną  

i komunikacyjną, odstąpiono od bilansowania terenów przeznaczonych pod zabudowę, 

zgodnie z art. 10 ust. 5 i 7 ustawy o planowaniu i zagospodarowaniu przestrzennym. Przyjęto, 

iż takie bilansowanie jest bezzasadne ze względu na specyfikę planowanego przeznaczenia 

terenu w niniejszej zmianie studium. 

 

W związku z powyższym podjęcie niniejszej uchwały uważa się za uzasadnione. 

 

Pan Zdzisław Strzelczak Przewodniczący Komisji Gospodarki Komunalnej, Finansów                

i Rozwoju przedstawił opinię Komisji. Stanowi załącznik do protokołu. 

 

Uchwała została podjęta jednogłośnie 13 głosami „za”,   
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7) w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego części miasta Bobolice pod potrzeby utworzenia podstrefy specjalnej 

strefy ekonomicznej przy ul. Kolejowej.  

 

Wyjaśnień do projektu uchwały udzieliła Pani Magdalena Pachołek inspektor ds. gospodarki 

przestrzennej.  

Zgodnie z art. 14 ust. 1 ustawy z dnia 27 marca 2003 r. o planowaniu  

i zagospodarowaniu przestrzennym (Dz. U. z 2015 r., poz. 199 ze zm.), w celu ustalenia 

przeznaczenia terenów, w tym inwestycji celu publicznego oraz określenia sposobów 

zagospodarowania i zabudowy, rada gminy podejmuje uchwałę o przystąpieniu  

do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego. 

Teren objęty projektem uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia 

miejscowego planu zagospodarowania dla części miasta Bobolice (teren położony przy 

ul. Kolejowej) przeznaczony będzie pod utworzenie podstrefy specjalnej strefy 

ekonomicznej oraz pod teren niezbędny do budowy infrastruktury drogowej i technicznej 

(drogi, chodniki, ścieżki rowerowe, sieci wodno-kanalizacyjne, elektroenergetyczne  

i światłowody). 

Obszar proponowany do objęcia miejscowym planem zagospodarowania 

przestrzennego obejmuje grunty rolne niezabudowane. Dla tego terenu brak miejscowego 

planu zagospodarowania przestrzennego.  

Planowane przeznaczenie terenu położonego przy ul. Kolejowej pod utworzenie 

podstrefy specjalnej strefy ekonomicznej nie jest sprzeczne z ustaleniami Studium 

uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego miasta Bobolice 

przyjętego uchwałą Rady Miejskiej w Bobolicach Nr III/15/98 z dnia 18.12.1998 r. 

Zgodnie z obowiązującym Studium dla miasta teren ten oznaczony jest jako przemysł, 

baza, składy, rzemiosło i usługi produkcyjne [4.P]. Natomiast teren przeznaczony pod 

budowę infrastruktury drogowej i technicznej oznaczony jest jako: przemysł, baza, 

składy, rzemiosło i usługi produkcyjne [4.P], droga, grunty rolne, mieszkalnictwo 

jednorodzinne i wielorodzinne, usługi, zakłady nieuciążliwe [2.M] oraz szlak turystyczny 

(rowerowy) [KP].  

Poprzez zapisy planu, określające między innymi przeznaczenie terenów i zasady 

ich zagospodarowania oraz zasady kształtowania ładu przestrzennego, zostaną stworzone 

narzędzia umożliwiające realizację planowanej inwestycji, jak również uporządkują 

przestrzeń części miasta.  

W związku z powyższym podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia  

do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania dla części miasta Bobolice  
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pod potrzeby podstrefy specjalnej strefy ekonomicznej przy ul. Kolejowej uważa się  

za zasadne. 

 

Pan Zdzisław Strzelczak Przewodniczący Komisji Gospodarki Komunalnej, Finansów                

i Rozwoju przedstawił opinię Komisji. Stanowi załącznik do protokołu. 

 

Uchwała została podjęta jednogłośnie 13 głosami „za”,   

 

8) w sprawie wyrażenia zgody na dokonanie darowizny nieruchomości stanowiących 

własność Gminy Bobolice. 

  

Wyjaśnień do projektu uchwały udzieliła Pani Magdalena Pachołek inspektor ds. gospodarki 

przestrzennej.  

Państwowe Gospodarstwo Leśne Lasy Państwowe Nadleśnictwo Bobolice zwróciło  

się do Burmistrza Bobolic z wnioskiem o nieodpłatne przekazanie z zasobu Gminy 

nieruchomości gruntowych wymienionych w uchwale zajętych pod drogi wewnętrzne 

prowadzące m.in. do kompleksów leśnych Nadleśnictwa Bobolice.  

Nieruchomości te stanowią drogi wewnętrzne, w związku z tym mogą stanowić 

przedmiot obrotu w trybie ustawy o gospodarce nieruchomościami. Są to drogi 

wykorzystywane głównie przez Nadleśnictwo Bobolice w celach przeciwpożarowych oraz 

gospodarczych, a także stanowią dojazd do gruntów rolnych.  

Przedmiotowe drogi wewnętrzne o nawierzchni gruntowej nie są dostosowane                   

do przejazdu ciężkiego sprzętu, co wpływa na znaczne pogorszenie stanu technicznego dróg.            

W obecnym stanie prawnym Nadleśnictwo nie może ponosić niezbędnych kosztów 

przystosowania dróg do przejazdów ciężkiego sprzętu ponieważ nie stanowią ich majątku. 

Dlatego też zasadne jest nieodpłatne przekazanie w/w nieruchomości na mienie 

Wnioskodawcy, ponieważ taki sposób użytkowania jest korzystny zarówno dla gminy, jak i 

mieszkańców.  

Warunki korzystania z tych dróg dla mieszkańców gminy będą opisane w umowie 

darowizny. 

Zgodnie z art. 13 ust. 2 ustawy o gospodarce nieruchomościami nieruchomość może 

byćprzedmiotem darowizny na cele publiczne, a także przedmiotem darowizny dokonywanej 

między Skarbem Państwa a jednostką samorządu terytorialnego, a także między tymi 

jednostkami. W umowie darowizny określa się cel, na który nieruchomość jest darowana.               

W przypadku niewykorzystania nieruchomości na ten cel darowizna podlega odwołaniu. 
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Mając na uwadze powyższe podjęcie uchwały w przedmiotowej sprawie uznać należy               

za uzasadnione. 

 

Pan Zdzisław Strzelczak Przewodniczący Komisji Gospodarki Komunalnej, Finansów                

i Rozwoju przedstawił opinię Komisji. Stanowi załącznik do protokołu. 

 

Uchwała została podjęta jednogłośnie 13 głosami „za”,   

 

9) w sprawie utworzenia na terenie miasta Bobolice Strefy Aktywności Gospodarczej.  

 

Wyjaśnień do projektu uchwały udzieliła Pani Burmistrz Mieczysława Brzoza.  

 

Jest to uchwała, która ma wspomóc działania Burmistrza Bobolic podejmowane na rzecz 

zrównoważonego rozwoju gospodarczego, podniesienie atrakcyjności inwestycyjnej gminy, 

wspierania przedsiębiorczości. W ramach działań planuję się utworzenie Strefy Aktywności 

Gospodarczej w Bobolicach (dalej zwanej SAG w Bobolicach), obejmującej tereny 

stanowiące własność Gminy Bobolice objęte Patronatem Słupskiej Specjalnej Strefy 

Ekonomicznej oraz tereny stanowiące własność osób fizycznych i prawnych.  

Strefy Aktywności Gospodarczej to wydzielone i przygotowane do inwestycji obszary, 

odpowiadające zapotrzebowaniom potencjalnych inwestorów, tworzone najczęściej przez 

samorządy lokalne. Strefy posiadają kluczowe znaczenie dla wzrostu poziomu inwestycji 

komercyjnych,  

w istotny sposób zwiększają atrakcyjność inwestycyjną regionu, rozwijają przedsiębiorczość  

i kreują nowe miejsca pracy.  

Celem utworzenia Strefy Aktywności Gospodarczej w Bobolicach jest aktywizacja 

gospodarcza Gminy Bobolice, podniesienie atrakcyjności i konkurencyjności inwestycyjnej 

gminy, stworzenie na jej terenie warunków dla rozwoju małych i średnich przedsiębiorstw, 

promocję terenów i przedsiębiorców objętych SAG oraz utworzenie związanych ze strefą 

nowych miejsc pracy przy nowo powstałych podmiotach gospodarczych. 

Preferencje podatkowe oferowane dla przedsiębiorców prowadzących działalność na 

terenach objętych Strefa Aktywności Gospodarczej w Bobolicach wynikające z Uchwały Nr 

XXXVII/338/14 Rady Miejskiej w Bobolicach z dnia 25 kwietnia 2014 r. w sprawie zwolnień 

od podatku od nieruchomości w ramach pomocy de minimis dla przedsiębiorców tworzących 

nowe miejsca pracy na terenie miasta i gminy Bobolice oraz możliwość objęcia 

proponowanych do zagospodarowania terenów statusem Specjalnej Strefy Ekonomicznej  

i korzyści dla przedsiębiorców w postaci zwolnień z podatku CIT i PIT, mają stać się 
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dodatkowym atutem dla inwestorów. Ponadto Gmina oferuje doskonałe tereny pod 

inwestycję, przyjazny klimat dla prowadzenia biznesu oraz wsparcie samorządu na każdym 

etapie inwestycji. Przedmiotowa inwestycja jest w pełni uzasadniona i poparta potrzebami 

mieszkańców w zakresie wciąż niewystarczających miejsc pracy i wysoki wskaźnik 

bezrobocia. 

Obszar Strefy Aktywności Gospodarczej w Bobolicach obejmuje działki o łącznej 

powierzchni  

25, 3256 ha, w skład, której wchodzą: 

 
LP. NR DZ. OBRĘB POWIERZCHNIA 
1 6/1 nr 2 m. Bobolice 0,7751 ha 
2 6/2 nr 2 m. Bobolice 14,6916 ha 
3 7/3 nr 2 m. Bobolice 7,0522 ha 
4 10/9 nr 2 m. Bobolice 0,0476 ha 
5 10/11 nr 2 m. Bobolice 1,0493 ha 
6 10/13 nr 2 m. Bobolice 0,3163 ha 
7 10/14 nr 2 m. Bobolice 0,3412 ha 
8 10/15 nr 2 m. Bobolice 0,1251 ha 
9 10/16 nr 2 m. Bobolice 0,2854 ha 
1 12 nr 2 m. Bobolice 0,0665 ha 
11 289 nr 2 m. Bobolice 0,5753 ha 
 

Tereny zlokalizowane są w przemysłowej części miasta, w bardzo niewielkiej odległości od 

drogi krajowej nr 11; przeznaczenie w studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania 

przestrzennego gminy to: przemysł, bazy, składy, rzemiosło, usługi produkcyjne. Stworzenie 

Strefy Aktywności Gospodarczej w Bobolicach ma przyczynić się do ożywienia gospodarczego 

Gminy, pozyskania nowych przedsiębiorców i utworzenia nowych miejsc pracy. 

 

Pan Zdzisław Strzelczak Przewodniczący Komisji Gospodarki Komunalnej, Finansów                

i Rozwoju przedstawił opinię Komisji. Stanowi załącznik do protokołu. 

 

Radny Aleksander Maksymiuk zapytał czy przedsiębiorcy należący do Strefy płaciliby 

mniejsze czy w tej samej kwocie podatki ?  

Odpowiedzi udzieliła Pani Burmistrz mówiąc, że obecni przedsiębiorcy będą w Strefie 

Aktywności Gospodarczej tak jak mówi uchwała i dla nich podatki są takie same, czyli nic nie 

zyskują i nic nie tracą.  

 

Uchwała została podjęta jednogłośnie 13 głosami „za”,   
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10) w sprawie przyjęcia programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz 

zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy Bobolice w 2016 roku.  

 

Wyjaśnień do projektu uchwały udzielił Pan Ireneusz Bielecki inspektor ds. komunalnych  

i ochrony środowiska.  

W związku z art. 11a ustawy o ochronie zwierząt z dnia 21 sierpnia 1997 r. (tekst jednolity 

Dz. U. z 2013 r., poz. 856 ze. zm.) Rada gminy określa w drodze uchwały, corocznie do dnia 

31 marca, program opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności 

zwierząt. Stanowi to wypełnienie obowiązku zapewnienia opieki bezdomnym zwierzętom 

przez gminę. 

W związku z powyższym przygotowany został Program opieki nad bezdomnymi 

zwierzętami oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy Bobolice w 2016 

roku, który stanowi załącznik do niniejszej uchwały. Reguluje on zasady opieki                          

nad bezdomnymi zwierzętami i ograniczania problemu ich bezdomności poprzez 

zapobieganie nadmiernemu niekontrolowanemu wzrostowi populacji bezdomnych zwierząt 

oraz poszukiwanie dla nich nowych właścicieli. 

W ramach programu Gmina Bobolice realizuje następujące zadania: 

1. zapewnienie bezdomnym zwierzętom miejsca w schronisku dla zwierząt; 

2. opiekę nad wolno żyjącymi kotami w tym ich dokarmianie; 

3. odławianie bezdomnych zwierząt; 

4. obligatoryjną sterylizację albo kastrację zwierząt w schroniskach dla zwierząt; 

5. poszukiwanie właścicieli dla bezdomnych zwierząt; 

6. usypianie ślepych miotów; 

7. wskazanie gospodarstwa rolnego w celu zapewnienia miejsca dla zwierząt 

gospodarskich; 

8. zapewnienie całodobowej opieki weterynaryjnej w przypadkach zdarzeń drogowych              

z udziałem zwierząt; 

W Programie wskazano również wysokość środków finansowych przeznaczonych na jego 

realizację oraz sposób ich wydatkowania, które zostały ujęte w planie finansowym budżetu 

Gminy Bobolice na rok 2016. 

Zgodnie ze wskazaniami ustawy o ochronie zwierząt Projekt Programu został przekazany 

do zaopiniowania Powiatowemu Lekarzowi Weterynarii, zarządcom obwodów łowieckich, 

organizacjom społecznym, których statutowym celem jest ochrona zwierząt. Program został 

zaopiniowany pozytywnie. 
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Pan Franciszek Łobocki Przewodniczący Komisji ds. Rolnictwa, Leśnictwa i Ochrony 

Środowiska przedstawił opinię Komisji. Stanowi załącznik do protokołu. 

 

Radny Aleksander Maksymiuk zapytał, czy środki finansowe przeznaczone na ten program, 

są jeszcze w miesiącu wrzesień/październik, czy rozdysponowane są w całości z początkiem 

roku ? 

Pan Ireneusz Bielecki odpowiedział, że środki wydawane są sukcesywnie, wynikające z życia 

i zapotrzebowania na opiekę nad zwierzętami.   

 

Radna Justyna Terlecka zwróciła uwagę, że w materiałach przesłanych do kilku radnych brak 

jest 2 i 4 strony w programie. Wystąpił błąd w kserowaniu.  

 

Uchwała została podjęta jednogłośnie 13 głosami „za”,   

 

11) w sprawie udzielania i rozliczania dotacji dla niepublicznych: szkół, przedszkoli, 

zespołów wychowania przedszkolnego i punktów przedszkolnych prowadzonych na 

terenie Gminy Bobolice oraz trybu i zakresu kontroli prawidłowości ich wykorzystania.  

 

Wyjaśnień do projektu uchwały udzieliła Pani Joanna Moszczyńska podinspektor ds. oświaty.  

Konieczność podjęcia nowej uchwały w sprawie trybu udzielania i rozliczania dotacji 

dla przedszkoli, szkół i placówek oświatowych prowadzonych na terenie Gminy Bobolice 

przez osoby prawne i fizyczne nie zaliczone do sektora finansów publicznych oraz trybu 

i zakresu kontroli ich wykorzystania jest wynikiem nowelizacji ustawy o systemie oświaty. 

Zgodnie  z  art.90 ust. 4 ustawy o systemie oświaty ustalenie trybu udzielania i rozliczania 

dotacji, podstawy obliczenia dotacji, zakresu danych, jakie mają być zawarte we wniosku 

o udzielenie dotacji oraz trybu i zakresu przeprowadzenia kontroli prawidłowości pobierania 

i wykorzystywania dotacji udzielonej dla szkół i placówek niepublicznych oraz publicznych 

prowadzonych przez inny niż jednostka samorządu terytorialnego organ jest zadaniem 

jednostki samorządu terytorialnego, dotującej tego rodzaju szkoły i placówki. W związku  

z nowelizacją ustawy, zgodnie z art.34 ustawy z dnia 20.02.2015r.  (Dz. U z 2015r. poz.357  

z późn. zm.) o zmianie ustawy o systemie oświaty oraz niektórych innych ustaw, uchwały 

organów stanowiących jednostki samorządu terytorialnego, podjęte na podstawie art.80 ust 4 

i art.90 ust. 4 ustawy o systemie oświaty w brzmieniu obowiązującym przed dniem 

31.03.2015 roku utracą moc po dniu 31.12.2015 r. Ponadto, uchyla się poprzednią uchwałę  

z uwagi na stwierdzenie nieważności uchwały.  
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Pani Zofia Kęcel Przewodnicząca Komisji ds. Oświaty, Kultury i Sportu przedstawiła opinię 

Komisji. Stanowi załącznik do protokołu. 

 

Uchwała została podjęta jednogłośnie 13 głosami „za”,   

 

12) zmieniająca uchwałę w sprawie ustalenia regulaminu targowiska rolno-spożywczego 

w Bobolicach przy ul. Dworcowej.    

 

Wyjaśnień do projekty uchwały Pani Burmistrz Mieczysława Brzoza.  

Ze względu na to, że znacznie zawężył się krąg handlujących na targowisku przy ulicy 

Tylnej w miejscowości Bobolice planuje się zagospodarowanie części placu targowiska przy 

ulicy Tylnej z przeznaczeniem pod miejsca parkingowe. W związku z powyższym proponuje 

się zwiększenie liczby dni oraz wydłużenie godzin prowadzenia handlu na targowisku  

w miejscowości Bobolice przy ul. Dworcowej. Dotychczas targowisko funkcjonowało dwa 

razy w tygodniu, tj. we wtorki w godzinach od 700 do 1600 oraz soboty w godzinach od 700 do 

1500. Proponuje się, aby targowisko było  czynne sześć razy w tygodniu, tj. od poniedziałku 

do piątku w godzinach od 700 do 1600 oraz w soboty od 700 do 1300. 

Pan Zdzisław Strzelczak Przewodniczący Komisji Gospodarki Komunalnej, Finansów                

i Rozwoju przedstawił opinię Komisji. Stanowi załącznik do protokołu. 

 

Radna Bożena Aksiutin zaproponowała, by w soboty na targowisku przy ul. Dworcowej 

organizować giełdę samochodową. Pomysł na wzór Koszalina, teren jest duży, sprzedawcy 

narośliby opłaty, temat do rozważenia w przyszłości.  

 

Uchwała została podjęta jednogłośnie 13 głosami „za”,   

 

13) w sprawie zmiany Uchwały Nr IV/30/15 Rady Miejskiej w Bobolicach z dnia 30 

stycznia 2015 roku w sprawie nadania statutu Miejsko – Gminnego Ośrodka Pomocy 

Społecznej w Bobolicach.  

 

Wyjaśnień do projektu uchwały udzieliła Pani Jolanta Stępień Kierownik Miejsko – 

Gminnego Ośrodka Pomocy w Bobolicach.  

 Miejsko-Gminny Ośrodek Pomocy Społecznej w Bobolicach od 01 kwietnia 2016 r. będzie  

realizował zadanie zlecone gminom, związane z przyznawaniem i wypłacaniem świadczenia 
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wychowawczego na podstawie ustawy z dnia 11 lutego 2016 r. o pomocy państwa  

w wychowywaniu dzieci (Dz. U. z 2016 r. poz. 195). 

Wprowadzenie nowego zadania spowoduje konieczność dokonania zmian organizacyjnych  

w funkcjonowaniu ośrodka  pomocy społecznej i celowość poszerzenia zapisów w statucie 

jednostki.   

 

Pani Justyna Terlecka Przewodnicząca Komisji ds. Zdrowia, Opieki Społecznej, Bezrobocia  

i Porządku Publicznego przedstawiła opinię Komisji. Stanowi załącznik do protokołu. 

 

Uchwała została podjęta jednogłośnie 13 głosami „za”,   

 

14) w sprawie wskazania wstępnego miejsca lokalizacji nowych przystanków 

komunikacyjnych na terenie gminy Bobolice.  

 

Wyjaśnień do projektu uchwały udzieliła Pani Burmistrz Mieczysława Brzoza. 

Projekt uchwały wskazuje wstępne miejsca lokalizacji nowych przystanków 

komunikacyjnych w pasie drogowym drogi krajowej nr 11w m. Głodowa i w m. Przydargiń  

w celu zaspokojenia potrzeb mieszkańców.  

Wstępna lokalizacja przystanków autobusowych określana jest w drodze uchwały na 

podstawie art. 20f pkt. 1 ustawy z dnia 21 marca 1985 r. o drogach publicznych. O ostatecznej 

lokalizacji takiego przystanku decyduje zarządca drogi, uwzględniając charakter drogi oraz 

warunki bezpieczeństwa ruchu drogowego.   

Wskazanie wstępnych miejsc nowych przystanków komunikacyjnych następuje  

w celu uwzględnia potrzeb związanych z organizacją dowozu dzieci i młodzieży do szkół,  

a także ułatwieniem dostępu lokalnej społeczności do środków komunikacji publicznej. 

Lokalizacja nowych przystanków uporządkuje gospodarkę transportu zbiorowego oraz 

poprawi bezpieczeństwo na drogach.  

Biorąc pod uwagę powyższe za zasadne uważa się podjęcie niniejszej uchwały.  

 

Pan Zdzisław Strzelczak Przewodniczący Komisji Gospodarki Komunalnej, Finansów                

i Rozwoju przedstawił opinię Komisji. Stanowi załącznik do protokołu. 

 

Uchwała została podjęta jednogłośnie 13 głosami „za”,   
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15) zmieniająca uchwałę Nr XII/110/15 z dnia 28 grudnia 2015 r. w sprawie  przyj ęcia 

„Planu gospodarki niskoemisyjnej dla Miasta i Gminy Bobolice”, zrealizowanego na 

podstawie umowy z dn. 23.02.2015 r. współfinansowanego ze środków Programu 

Operacyjnego Infrastruktura i Środowisko, nr wniosku: 

2/POIiŚ/9.3/2013/NFOŚiGW/287 

 

Wyjaśnień do projektu uchwały udzieliła Pani Burmistrz Mieczysława Brzoza. 

Zmieniono zapis w § 1.  

 

Pan Zdzisław Strzelczak Przewodniczący Komisji Gospodarki Komunalnej, Finansów                

i Rozwoju przedstawił opinię Komisji. Stanowi załącznik do protokołu. 

 

Uchwała została podjęta jednogłośnie 13 głosami „za”,   

 

Ad. 7. Trybuna sołecka 

W trybunie głos zabrali: 

1. Hanna Obławska sołtys sołectwa Drzewiany – w imieniu Powiatowego 

Stowarzyszenia Sołtysów podziękowała za ogromne wsparcie ze strony Gminy 

Bobolice. podziękowania złożone zostały na ręce Pani Burmistrz za kwestie 

przygotowawcze, za służenie radą  przy organizacji tak dużego przedsięwzięcia jakim 

był Powiatowy Dzień Sołtysa. Stowarzyszenie zbiera gratulacje od strony powiatu. 

Pani sołtys skierowała również podziękowania dla Pana Zbigniewa Rewkowskiego  

i Dyrektora Dariusza Michalaka – współpraca układała się doskonale przy organizacji 

rozgrywek międzygminnych sołectw.  Do życzeń dołączył się sołtys Świelina Pan 

Tomasz Lisowski, który powiedział, że Stowarzyszenie otrzymało zgodę od Pani 

Burmistrz na korzystanie z hali za darmo na czas organizacji tej imprezy. W zamian 

przekazana 5 markowych piłek, kolejne 5 zostanie przekazane na Orlika.  

Podziękowania także dla informatyków z Miejsko – Gminnego Ośrodka Kultury  

w Bobolicach.  

Ma zakończenie swojej wypowiedzi Pani Obławska przypomniała o wpłacaniu 

składek członkowskich.  

2. Anna Kustrzycka – Broda sołtys sołectwa Gozd – podziękowała za szereg spraw, 

które zostały załatwione pozytywnie na rzecz sołectwa Gozd. 

3. Helena Bubień sołtys sołectwa Chociwle – powiedziała, ze logo Stowarzyszenia jest 

okazałe, ale zastanawia się, którą gwiazdką jest gmina Bobolice. z okazji zbliżających 
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się świąt wielkanocnych Pani sołtys złożyła wszystkim zebrany życzenia serdeczne 

wielkanocne.  

4. Ireneusz Bednarczyk sołtys sołectwa Dargiń – powiedział, że 3 maja 2016 roku 

odbędzie się impreza w sołectwie Drzewiany, w imieniu strażaków poprosił  

o wsparcie i pomoc w zebraniu gadżetów do loterii. Loteria odbędzie się 3.05.16r. na 

palcu w Drzewianach, loteria ma wspomóc budowę garażu dla OSP w Drzewianach. 

Fanty będą przyjmowane do 15 kwietnia 2016 roku.   

Pani Hanna Obławska dodała, że w imieniu Prezesa OSP zaprasza wszystkich 

delegatów na tę imprezę.  

 

Ad. 8.Trybuna obywatelska 

Głos w trybunie obywatelskiej nikt nie zabrał głosu. 

 

Ad. 9. Zapytania, interpelacje i postulaty radnych.   

W tym punkcie głos zabrali: 

 

1. Radny Aleksander Maksymiuk  – zgłosił, że na ul. Pionierów po sobocie zdarzają się 

powyrywane kosze, poprzewracane kosze  z piachem, a na schodach powyrywane 

kosze, które są zamontowane na stałe ze stali nierdzewnej. Jeżeli tak dalej pójdzie to 

zaczną ciąć balustradę. Może należałoby zamontować w tym miejscu kamerę czy 

zobligować policję ? Najczęściej dzieje się to w godzinach nocnych pomiędzy 2.00-

4.00, nie zda też egzaminu patrol, który tylko przejedzie w tym miejscu.  

Kolejna sprawa, którą poruszył Pan radny to chodnik na ul. Ogrodowej dla dzieci 

uczęszczających do szkoły z ulic Polnej i Polanowskiej. Prośba by ująć w planach na 

przyszły rok. Następnie Pan radny zgłosił niedokończony chodnik na ulicy Polnej, 

ludzie jak idą do pracy to idą ulicą ponieważ obecny chodnik jest bardzo krzywy,  

a miejscami brakuje płytek.  

Odpowiedzi udzieliła Pani Burmistrz Mieczysława Brzoza mówiąc, że Gmina ubolewa 

nad tym, że na ul. Pionierów nie ma zamontowanej kamery, ponieważ została 

skradziona. Pani Burmistrz powiedziała, że rozumie to, że policja nie jest w stanie 

przypilnować tego miejsca, by nic się nie zadziało. Należy przyjrzeć się tej sprawie  

i być może efektem końcowym będzie zamontowanie kamery. Temat jest ważny i na 

pewno do zrobienia. Jeśli chodzi o chodnik na ul. Ogrodowej to zostanie wzięty pod 

uwagę by w najbliższych latach zaplanować tę inwestycję. Natomiast chodnik na ul. 
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Polnej zaplanowany został do dokończenia w 2017 lub 2018 roku, chodnik będzie 

przebiegał lewą stroną.   

2. Radna Zofia Kęcel – zapytała czy w związku z tym, że na targowisku nastąpią 

zmiany, to czy przy okazji tych zmian udałoby się poprawić jakość ulicy Tylnej  

i Spółdzielczej ?  

Odpowiedzi udzieliła Pani Burmistrz Mieczysława Brzoza mówiąc, że na ulicy Tylnej 

i Spółdzielczej będzie uzupełnienie ubytków masą asfaltową.  

3. Radny Zdzisław Strzelczak – zapytał czy jest obowiązek powoływania wspólnot 

mieszkaniowych na ul. Jedności Narodowej ? 

Odpowiedzi udzieliła Pani Burmistrz Mieczysława Brzoza mówiąc, że obowiązek 

powoływania wspólnot dotyczy budynków, w których jest powyżej 7 lokali. Pani 

Burmistrz zaproponowała, że jeżeli byłaby potrzeba by spotkać się z mieszkańcami  

w temacie powołania wspólnot to chętnie służy pomocą.  

 

4. Radny Zbigniew Oleksiak – zapytał odnośnie telekomunikacji na  

ul. Świerczewskiego – czy będzie coś się działo w tym temacie ? Pan radny 

poinformował również, że przewozy MAR-BUS uruchomiły połączenie Szczecinek – 

Bobolice – Koszalin.  

Pani Burmistrz powiedziała, że telekomunikacja dzierżawi kanały, które są położone, 

nie będą już kopać, ale będzie wymiana sieci w istniejących kanałach.  

5. Radny Zdzisław Strzelczak – powiedział, żeby w „Parku na Skarpie” zamontować 

kamerę lub zwiększyć kontrole policji, ponieważ z piątku na sobotę park jest 

niszczony. 

Pani Burmistrz powiedziała, że dopóki była kamera to był spokój z wandalizmem. Są 

takie miejsca, gdzie dewastowane jest mienie publiczne. Można ogólnie zauważyć, że 

takich sytuacji jest już mniej, potwierdzają to również statystyki policji. Podsumowując 

Pani Burmistrz powiedziała, że kamera jest jednak niezbędna.   

 

Przed zakończeniem obrad Przewodniczący Rady Miejskiej oraz Pani Burmistrz Mieczysława 

Brzoza złożyli wszystkim zebranym życzenia z okazji Świąt Wielkanocnych. 

 

Ad. 10. Zakończenie obrad.  

Pan Marek Golas Przewodniczący  Rady Miejskiej  stwierdził, że porządek obrad został 

wyczerpany w związku z tym ogłosił zamknięcie obrad. 

 

Protokołowała: Ewelina Szymańska 


